
SOBREVIURÀ E L  COL·LEGI HOMOLOGAT IW TSO LIU  ?

Al carrer es parla del problema econòmic del C. Montsoliu, però sense saber gaire de 
què va ni la gravetat de la situació, que podria portar que es tanqués el Centre.

El nostre propòsit és donar la màxima informació, mitjançant les explicacions de les 
persones que s'hi han vist més directament relacionades: Ajuntament, Junta de Pares, 
Professorat i Alumnes.

En primer lloc ens adrecem a l'Alcalde, Jaume Soler (representant de l'Ajuntament):
- Arran de què ha sorgit aquest problema?
Amb motiu de la posada en marxa de l'Institut de St.Celoni, les quotes que els pares 

pagaven en el nostre Col·legi van quedar excessivament desproporcionades davant l'en
senyament gratuït de l'Institut, i existia, doncs la clara possibilitat que els alum
nes d'Hostalric i Breda (4-5 en total) s'hi traslladessin. Això representava que el 
pressupost, ja*si elevat, recauria sobre els alumnes de ST.Hilari i Arbúcies, que no 
tenenmanera de desplaçar-se, quedant unes quotes insostenibles i el greu perill d'ha
ver de tancar.

-Quines gestions heu fet l'Ajuntament davant aquesta situació?
A finals del curs passat, pel maig, es va anar freqüentment a la Delegació del M.E.C. 

de Girona, i es va obtenir del SR.CALSINA la promesa que per al proper curs el l·1inist£ 
ri pagaria quatre nous professors a més dels 4- P.N.N. ja existents en el Centre. Com£ 
tant amb aquesta promesa, l'associació de Pares d'Arbúcies, va proposar que els Ajun
taments de la Mancomunitat es fessin càrrec del transport escolar (1 milió ptes.).
Això, junt al 1.800.000 ptes. que hi aporta l'Ajuntament d'Arbúcies, va fer possible 
que 1'Associaci'de Pares d'Arbúcies reduís les quotes a 1.000 ptes. mensuals; que
dant al mateix nivell que l'Institut de ST.CEloni (on el transport va a càrrec de 
l 'alumnat).

- I doncs, què ha passat?
Per veus extraoficials, pel setembre vàrem assabentar-nos que els professors assig

nats serien només dos en lloc de quatre, i arran d'aquest rumor vam convocar els dipu
tats Srs. Casademont, Arnau i De Puig, reunió en la qual el Sr. CAlsina ens informà 
que no se'ns assignaria cap professor, i que la solució vindria a través dels pressu
postos de l 'Estat; mentrestant hauríem de passar com poguéssim el primer trimestre.
El dèficit corresponent en aquest trimestre ha estat de 570.000 ptes. (octubre-desem- 
bre).

Es va fer una planificació del curs en base a unes'promeses que el MEC ha anat tren
cant succesivament i s'ha arribat a un punt en que els Ajuntaments afectats ja no po
den fer front al problema econmic: o hi ha solucions o no es podrà obrir pel gener.

- Davant d'aquesta poca formalitat del Ministeri, quina posició preneu?
Juntament amb els centres d'Amer i La Bisbal, que es troben en les mateixes condicions 

i amb els que hem fet totes les gestions conjuntament REITEREM la petició feta el 19 de 
juny:"C0NVERSI0 DEL COL·LEGI EN INSTITUT OFICIAL D'E.M. PEL CURS 80-81"

-I ara d'immediat qué cal fer?
Es urgent donar ara mateix una sortida al present curs 79-80 per cobrir el dèficit fins 

a final de curs (de 3.000.000 ptes.) i que el Ministeri assumeixi, ja d'una vegada, la 
responsabilitat que des d'un bon principi ha reconegut com a seva, però que ha anat

GLORIA FONT- CARME COLL - MAITE GISBERT


